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PROTOKÓŁ Nr 70  

z obrad LXX Sesji Rady Gminy Rusiec, 

odbytej w dniu 14 czerwca 2023 roku 

 

 

Obrady LXX Sesji Rady Gminy Rusiec odbyły się 14 czerwca 2023 r. w sali Gminnego Ośrodka 

Kultury w Ruścu i trwały od godz. 1015 do godz. 1325. 

 

Obradom LXX Sesji Rady Gminy Rusiec przewodniczył Rafał Rabenda – przewodniczący Rady 

Gminy Rusiec. 

 

O terminie LXX Sesji Rady Gminy Rusiec radni zostali powiadomieni na piśmie wraz                                   

z porządkiem obrad, projektami uchwał, które były przedmiotem obrad sesji. 

 

Ustawowy komplet Rady Gminy Rusiec – 15 radnych 

Obecnych na LXX Sesji Rady Gminy Rusiec – 13 radnych 

 

Obecni Radni Rady Gminy Rusiec na LXX Sesji Rady Gminy Rusiec: 

  

1. Bieniek Radosław 

2. Bogusławski Bogumił 

3. Chwastowski Adam 

4. Andrzej Cywiński 

5. Dziedzic Robert 

6. Wojciech Foręc 

7. Kozieł Wojciech 

8. Rabenda Rafał 

9. Skrzydlewski Paweł 

10. Szczepanik Józef 

11. Szymczak Paweł 

12. Wilczyński Jacek 

13. Wlaźlak Mirosław 

 

Nieobecni: 

1. Bartosik Malwina 

2. Ciężka Aneta 

 
/lista obecności radnych, stanowi załącznik do protokołu/ 

 

W obradach LXX Sesji Rady Gminy Rusiec uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy Rusiec Damian Szczytowski 

2. Radni Rady Gminy Rusiec  

3. Skarbnik Gminy Aleksandra Bartkowiak 

4.    Dyrektor GOK w Ruścu Monika Małkowska 

5. Kierownik GOPS w Ruścu Małgorzata Włodarczyk 

6. p.o. Dyrektora ZGK w Ruścu Grzegorz Owczarek 

7.   Dyrektor ZS-P w Ruścu Aneta Grabarz 

8.   Wicedyrektor ZS-P w Woli Wiązowej Ewelina Wlazłowska 

9. Radca prawny Urzędu Gminy w Ruścu Mateusz Zatorski 

10. Sołtysi sołectw Gminy Rusiec, których lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 1. Otwarcie obrad LXX Sesji Rady Gminy Rusiec, przyjęcie jej prawomocności. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, dokonał otwarcia obrad LXX Sesji Rady 

Gminy Rusiec, wypowiadając formułę „otwieram LXX Sesję Rady Gminy Rusiec, zwołaną na dzień 

14 czerwca 2023 r. na godz. 1000”. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad z uwagi na 

obecność 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować 

uchwały. 

 

Punkt 2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie prawomocności Sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, przedstawił porządek obrad LXX Sesji Rady 

Gminy Rusiec: 

    Porządek obrad LXX Sesji Rady Gminy Rusiec: 

1. Otwarcie obrad LXX Sesji Rady Gminy Rusiec. 

2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie prawomocności Sesji. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4. Wręczenie zaświadczeń dla wybranych sołtysów sołectw gminy Rusiec na kadencję 2023 – 2027. 

5. Przyjęcie protokołu z obrad LXVII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec,  

      która odbyła się 20 kwietnia 2023 r. 

6. Przyjęcie protokołu z obrad LXVIII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec,  

      która odbyła się 12 maja 2023 r. 

7. Przyjęcie protokołu z obrad LXIX Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec,  

      która odbyła się 18 maja 2023 r. 

8. Przedstawienie raportu o stanie gminy Rusiec za 2022 rok. 

9. Debata nad raportem o stanie gminy Rusiec: 

  9/1. głosy radnych, 

  9/2. głosy mieszkańców. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rusiec wotum zaufania. 

11. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rusiec za rok 2022 i udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Rusiec: 

  11/1. przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o 

sprawozdaniu Wójta Gminy Rusiec z wykonania budżetu Gminy Rusiec za 2022 r., 

  11/2. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o przyjęciu sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Rusiec za rok 2022 i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rusiec, 

  11/3. dyskusja, 

  11/4. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

       ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rusiec za 2022 rok, 

  11/5. uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Rusiec o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rusiec, 

  11/6. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rusiec absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 r. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

12/1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023 – 2031, 

12/2. zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2023, 

12/3. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ruścu za 

2022 rok, 

12/4. powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników, 

12/5. wyrażenia zgody na dzierżawę lokalu użytkowego na czas oznaczony 10 lat oraz odstąpienia  

       od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

   12/6. przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Rusiec. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między 

sesjami. 
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14. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji nt. działalności Komisji między sesjami. 

15. Informacja Wójta Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami. 

16. Informacja Wójta Gminy Rusiec o wykonaniu zgłoszonych wniosków i interpelacji. 

17. Informacja z wykonania Uchwał Rady Gminy Rusiec.  

18. Składanie interpelacji i wniosków na piśmie.  

19. Wolne wnioski i zapytania.  

20. Sprawy różne.  

21. Zakończenie obrad LXX Sesji Rady Gminy Rusiec.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda,  zwrócił się do Rady: 

Wnoszę o wprowadzenie zmiany w porządku obrad w punkcie 12/3 – projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ruścu za 2022 rok. 

Prawidłowe nazewnictwo projektu brzmi - w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

pokrycia straty Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ruścu za 2022 rok. Czy są pytania do 

przedstawionej zmiany?  

 

Brak pytań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda Proszę o przegłosowanie wprowadzenia 

przedstawionej zmiany w porządku obrad. 

       Kto z Państwa radnych jest: 

          „ZA” – 13 radnych      Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, 

Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław 

„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda zwrócił się z zapytaniem do Rady, czy są 

pytania do przedstawionego porządku obrad po zmianach. 

Brak pytań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda poprosił o przegłosowanie całego porządku 

obrad po zmianach, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych   Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, 

Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

wobec powyższego głosowania porządek obrad LXX Sesji został przyjęty. 

Punkt 4. Wręczenie zaświadczeń dla wybranych sołtysów sołectw gminy Rusiec na kadencję 2023 – 

2027. 

Punkt 5. Przyjęcie protokołu z obrad LXVII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec,  

      która odbyła się 20 kwietnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z protokołem 

były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 
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„ZA” – 13 radnych   Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, 

Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

 

wobec powyższego głosowania protokół z LXVII Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

Punkt 6. Przyjęcie protokołu z obrad LXVIII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec,  

      która odbyła się 12 maja 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z protokołem 

były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych   Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, 

Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

 

wobec powyższego głosowania protokół z LXVIII Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

 

Punkt 7. Przyjęcie protokołu z obrad LXIX Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Rusiec,  

      która odbyła się 18 maja 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda wyjaśnił, iż materiały z sesji wraz z protokołem 

były do wglądu w biurze Rady, w związku z czym zapytał czy są pytania lub uwagi do protokołu.  

Brak 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Rusiec poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych   Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, 

Dziedzic Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak 

Paweł, Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

 

wobec powyższego głosowania protokół z LXIX Sesji Nadzwyczajnej został przyjęty. 

 

 

Punkt 8. Przedstawienie raportu o stanie gminy Rusiec za 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poprosił Wójta Gminy o przedstawienie 

raportu o stanie Gminy Rusiec za 2022 r. 

Wójt Gminy Rusiec Damian Szczytowski: szanowni państwo mam zaszczyt dzisiaj przedstawić 

Raport o stanie gminy Rusiec za 2022 r. Jak wspomniałem w ubiegłym roku, jest to najważniejszy 

dzień w pracy nie  tylko dla mnie, ale i dla każdego wójta, prezydenta czy burmistrza. Pokazuje tak 

naprawdę, czy idziemy w dobrym kierunku czy dobre wybieramy rozwiązania. Chciałbym państwu 

przedstawić w skrócie na slajdach Raport o stanie Gminy, bo jak wiecie państwo był oddany radnym, 
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czy tez na stronie e-bip, można było sobie przejrzeć. Nikt z mieszkańców nie zgłosił się  do debaty. 

Ewentualnie może radni będą mieć jakieś pytania czy też inne sprawy, to będziemy poruszać w 

debacie. 

Raport został przedstawiony przez Wójta Gminy Rusiec Damiana Szczytowskiego  

 

Punkt 9. Debata nad raportem o stanie gminy Rusiec: 

  9/1. głosy radnych, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda pierwsze co rzuca się w oczy i nie sposób z tym 

dyskutować to demografia. 31 osób urodziło się, zmarło 84. Przyrost naturalny – 53 mieszkańców. W 

wieku przedprodukcyjnym 903 osoby, produkcyjnym  2951 osób i poprodukcyjny 1083 osoby. Na 

podstawie danych zawartych w Raporcie o stanie Gminy Rusiec można wysnuć następujące wnioski: 

Struktura naszego lokalnego społeczeństwa zmienia się, powoli zwiększa się liczba osób 

poprodukcyjnym, mających inne potrzeby oraz oczekiwania względem instytucji gminnych. Stawia 

to przed samorządem nowe wyzwania, którym trzeba będzie stawić czoła nie tylko z zakresu usług 

medycznych oraz świadczeń socjalnych, ale także inwestycji w odpowiednią infrastrukturę. Zaraz po 

zakończeniu szeregu inwestycji, które mają na celu zwiększyć atrakcyjność gminy dla młodych 

rodzin, to poprawienie jakości życia osób starszych powinno stać się dla władz gminy priorytetem. 

Jeśli chodzi o inwestycje – widoczna jest ich niezwykła dynamika na przestrzeni ostatnich lat. W 

2022 r. wydatki inwestycyjne wyniosły blisko 14 milionów złotych. Nie udało się by ich zrealizować 

oczywiście bez pozyskania środków zewnętrznych w imponującej kwocie na niemalże 15 milionów 

złotych. Co jest niewątpliwie ciężkiej pracy pana wójta, oraz pracowników Urzędu Gminy. Na 

uwagę zasługuje fakt, że znaczna część pieniędzy została przeznaczona na budowę przedszkola wraz 

z klubikiem, gdzie trwają obecnie intensywne prace. Widoczny jest rozwój w sektorze edukacji, 

kultury i rekreacji. Nie tylko pod względem pomocy edukacyjnych i sprzętu, ale również poprzez  

urozmaicenie oferty zajęć oferowanych przez szkoły, Gminny Ośrodek Kultury oraz lokalne kluby 

sportowe Hetman Rusiec i MKS Orzeł Wola Wiązowa. Gmina Rusiec powoli wydobywa swój przez 

lata uśpiony potencjał, choć  Gmina boryka się z szeregiem problemów właściwych dla gmin 

wiejskich to widoczny jest jej konsekwentny rozwój na wielu płaszczyznach. Nie jest to łatwe w 

obecnych czasach procesów ekonomicznych oraz społecznych. Być może Rada przyszłej kadencji 

będzie musiała zmierzyć się z jej nowymi problemami i wyzwaniami wymagającymi wdrożenia 

nowych rozwiązań oraz kontynuowania rozpoczętych procesów. Cieszy mnie jednak obrany przez 

Gminę kurs w kierunku rozwoju a także jej obecna kondycja. Chciałbym, aby tempo zachodzących 

zmian zostało utrzymane a dynamika inwestycji nie spadła. Dziękuję. Kto z państwa radnych 

chciałby zabrać głos. 

 

Radny RGR Robert Dziedzic na wstępie chciałbym wszystkim osobom zaangażowanym  w 

przygotowanie Raportu o stanie Gminy bardzo serdecznie podziękować. Kolejny raz w sposób 

kompletny i rzetelny został nam radnym oraz wszystkim mieszkańcom w jednym miejscu 

zgromadzone i przedstawione szczegółowe dane z szerokiego zakresu funkcjonowania instytucji 

wydatkujących z budżetu Gminy Rusiec i stanowiące źródło oceny możliwości dalszego rozwoju. Po 

tak szczegółowym omówieniu przez Wójta Raportu o stanie Gminy ciężko jest cokolwiek 

dopowiedzieć. Aczkolwiek rzuciły mi się pewne rzeczy, analizując Raport rzuciła się istotna kwestia 

– dochód na mieszkańca. Wraz ze wzrostem dochodu budżetu Gminy wzrasta również dochód w 

przeliczeniu na mieszkańca z kwoty sześć i pół tysiąca za 2021 r. do ponad 10 067,00 za 2022 r. Jest 

to  wzrost w skali roku prawie o 3500zł na mieszkańca. Następna ważna wiadomość to wartość 

pozyskanych środków zewnętrznych w 2022 r. która daje nam kwotę 14856,00 zł. Jest to kwota 

mniejsza o 3 700 000,00 niż za 2021 r., ale i tak robiąca wrażenie. Na podstawie tych danych widać 

ogrom pracy jaki został wykonany aby te środki zostały pozyskane. Ilość prawidłowo złożonych 

wniosków, godzin pracy, spotkań, wykonanych telefonów pokazuje, że było warto. To też pokazuje, 

jak dużo jest ciągle do zrobienia. Przecież te pozyskiwane środki są wykorzystywane w głównej 

mierze na infrastrukturę drogową, rozbudowę sieci kanalizacyjnej, termomodernizacje. Te działania 

mają pomagać nam, mieszkańcom, aby w naszej małej ojczyźnie, jaką jest Gmina Rusiec żyło się 

lepiej, wygodniej i spokojniej. Kolejna kwestia z przedstawionego Raportu daje potwierdzenie, że 

pozyskiwane środki zewnętrzne w głównej mierze są wykorzystywane w infrastrukturę drogową, to 



6 

 

informacja dosyć istotna, a mianowicie wzrost ilość dróg asfaltowych w wykonanym przedziale 

czasowym od 1 stycznia do 31 grudnia 2022 r. jest to wzrost z 75% do 83%. Drogi utwardzone 

stanowiły na dzień 1 stycznia  2022r. - 72% a na dzień 31.12.2022r. - 84%. Dzięki tym 

dofinansowaniom przez ostatnie dwa lata udało się poprawić stan dróg asfaltowych z 70% do 83%  a 

dróg utwardzonych z 71% do 84% na dzień 31.12.2022 r. Dziękuję. 

 

Radny RGR Andrzej Cywiński ja chcę wrócić do roku 2018 – pani skarbnik próbuje złożyć budżet. 

Nie ma pieniędzy, brakuje na złożenie budżetu. Pani skarbnik robi plan dotyczący planu finansowego 

na kilkanaście lat. Na 2030 proponuje budżet na 30 milionów. Ja się pytam pani skarbnik – skąd pani 

weźmie pieniądze – z dotacji. W tej chwili mamy rok 2022 i budżet nasz wynosi blisko 50 milionów. 

Zadłużenie spadło blisko o 4 miliony. Drogi nie robimy śmieciowe, są drogi asfaltowe. Hasło 

wyborcze Wójta Damiana Szczytowskiego mówiło: Gmina Rusiec budzi się. Ja mówię, że w 100% 

Gmina Rusiec obudziła się. Były zarzuty, czy ten wójt da sobie radę, czy Damian Szczytowski jako 

młody wójt da sobie radę. Według mnie dał sobie w 100% dał sobie radę i tą Gminę prowadzi do 

dobrobytu. Widzimy ostatnie inwestycje. Gmina Rusiec jak wygląda obecnie, jak przedtem. Nie 

słyszałem tylko w Raporcie ile łącznie wójt pozyskał pieniędzy – łączną sumę. 

 

 

  9/2. głosy mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda nie zgłosili się mieszkańcy, którzy by zgłosili 

chęć udziału w debacie. 

 

 

Punkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rusiec wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

 

W związku z powyższym głosowaniem, uchwała została podjęta. 

 

UCHWAŁA Nr LXX/452/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rusiec wotum zaufania. 

/projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

Punkt 11. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rusiec za rok 2022 i udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Rusiec: 

  11/1. przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii                       

o sprawozdaniu Wójta Gminy Rusiec z wykonania budżetu Gminy Rusiec za 2022 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda odczytał Uchwałę Nr V/67/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  z dnia 24 kwietnia 2023 r. w sprawie 

opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Rusiec z wykonania budżetu za 2022 r. 

/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 
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  11/2. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o przyjęciu sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Rusiec za rok 2022 i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rusiec 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Adam Chwastowski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o 

przyjęciu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rusiec za rok 2022 i udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Rusiec, który stanowi załącznik do protokołu. 

 

  11/3. Dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: otworzył dyskusję. 

 

Brak głosów 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: zamknął dyskusję. 

 

  11/4. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Rusiec za 2022 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

 

UCHWAŁA Nr LXX/453/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem                     

                  z wykonania budżetu Gminy Rusiec za 2022 rok. 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

  11/5. uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Rusiec o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rusiec 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda odczytał Uchwałę Nr V/93/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  z dnia 22 maja 2023 r. w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rusiec o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Rusiec za 2022 rok. 

/Uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 

  11/6. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rusiec absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 
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„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/454/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Rusiec absolutorium z tytułu  

                   wykonania budżetu za 2022 r.                           

 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

 
Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda pogratulował Wójtowi jednogłośnego 

uzyskania absolutorium za 2022 r. 

Wójt GR Damian Szczytowski: Szanowni państwo chciałbym bardzo serdecznie podziękować 

radnym, sołtysom za to ,że wierzycie we mnie, że widzicie ten postęp który realizujemy wspólnie  z 

pracownikami Urzędu Gminy i podległymi jednostkami. Bo ja sam jako wójt, pomimo chęci i 

dofinansowań nic bym nie mógł zrealizować, jest do tego potrzeba duża ilość ludzi oddanych na 

rzecz naszej małej miejscowości, Gminy Rusiec. Chciałbym jeszcze raz podziękować wam, 

pracownikom Gminy bo naprawdę nie mają lekko każdy mówi, że jest obłożony  różnymi zajęciami, 

tak naprawdę dochodzą z dnia na dzień nowe zadania, które nie mają w swoich zakresach 

pracownicy, ale wykonują. Za to bardzo serdecznie dziękuję, wiadomo, jeden jest taki, drugi taki, ale 

w większości osób z uśmiechem na twarzy bierze zadanie i robi. Chciałbym podziękować radnym za 

kolejny rok współpracy. Myślę, że wszyscy się dotarliśmy. Kłótni to już nawet na komisjach 

wspólnych nie ma. Jest to ustalane myślę, że w dobrej atmosferze. Robimy na każdym sołectwie, 

wiadomo na jednym mniej na drugim więcej. W zależności od potrzeb, jakie sołectwo ma, jak 

zaniedbane było i jaka droga na danym sołectwie jest. Oczywiście sołtysom chciałbym serdecznie 

podziękować. Tym nowym życzyć tej energii, z którą weszliście w tą funkcję. Nie poddawać się, bo 

będą różne incydenty z mieszkańcami. My robimy swoje. Nie patrzymy na dobro jednostki tylko 

ogółu całego sołectwa, całej gminy. Dziękuję mieszkańcom za współpracę. Myślę, że bez 

współpracy z mieszkańcami nie udałoby się tworzyć tego co dzisiaj tworzymy. Chciałbym 

podziękować pani skarbnik za pracę na rzecz Gminy, bo naprawdę skrupulatnie nam wszystko 

wylicza i myślę że każdy nie tylko pracownik, ale też radny, czy sołtys może liczyć na codzienną 

pomoc ze strony skarbnika. Jest to dla nas bardzo ważne, a wiedzę ta pani ma ogromną. Dziękuję 

dyrektorom jednostek, bo ten 2022 r. chyba największe obciążenie, które padło to była pani dyrektor 

Anetka Grabarz, bo jednak tych inwestycji było bardzo dużo, a czasami nie możemy przewidzieć jak 

to na budowie, różnych rzeczy, tak jak te zalania podczas termomodernizacji. Pani Anetko 

dziękujemy za poświęcenie n rzecz szkoły i uczniów, bo naprawdę ta pani też zostaje po godzinach. 

Nie notuje, że została, ale naprawdę chce osiągnąć i zrobić dla naszej szkoły.  Wszystkim 

dyrektorom należą się pochwały. Drugą ciężką funkcją jest dyrektor ZGK, gdzie zawsze coś brakuje, 

nie jest zrobione na czas, ale wiadomo że naszych pracowników ZGL nie ma wielu, ale robimy na ile 

się da. Harmonogram prac ustawiony. Życzyć należy panu Grzegorzowi cierpliwości i dalszej chęci 

pracy na rzecz Gminy. Prezesom jednostek chciałbym podziękować. Często bywają, bo często chcą 

jakiś pieniążków. Ponad pół miliona było przekazane na wsparcie dla jednostek, potrafią rozmawiać. 

Kiedy nie chce dać funduszy, to nie znaczy, że nie chcę, ale że nie ma na dzień dzisiejszy w budżecie 

i jak się coś zwolni to wtedy możemy rozmawiać. Chciałbym podziękować za cierpliwość, może nie 

tylko prezesom, ale wszystkim, którzy przychodzą, zgłaszają różne prace. Bo nie jesteśmy 

cudotwórcami, ze od razu dużo spraw będzie  zrobionych tak od ręki. Papierologia w samorządzie 

jest tak powiem brzydko „okropna”. Jeszcze raz dziękuję za ten kolejny roczek. Zobaczymy, mamy 

nadzieję, że w kolejnym roku, też będziemy mogli się spotkać na sesji absolutoryjnej, poświętować 

nasze kolejne osiągnięcia i realizacje inwestycyjne. Dziękuję za wotum zaufania i absolutorium. 

Dziękuję 
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PRZERWA 

 

Radny Wojciech Foręc i Jacek Wilczyński – nieobecni 

11 radnych 

 

 

Punkt 12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

12/1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023 – 2031 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/455/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rusiec na lata 2023 – 2031 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

12/2. zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2023 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 11 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/456/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Rusiec na rok 2023. 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

Radny Jacek Wilczyński obecny  

12 radnych 

 

12/3. zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz pokrycia straty Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Ruścu za 2022 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
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„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/457/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz pokrycia straty Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Ruścu za 2022 rok  

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

12/4. powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów do prac w zespole 

Radny Adam Chwastowski zgłosił radnego Józefa Szczepanika – radny wyraził zgodę na pracę w 

zespole, 

Radny Robert Dziedzic zgłosił radnego Andrzeja Cywińskiego – radny wyraził zgodę na pracę w 

zespole, 

Radny Rafał Rabenda zgłosił radnego Jacka Wilczyńskiego – radny wyraził zgodę. 

Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są pytania, uwagi. 

     Brak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/458/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników. 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

12/5. wyrażenia zgody na dzierżawę lokalu użytkowego na czas oznaczony 10 lat oraz 

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Radny RGR Wojciech Kozieł zwrócił się z zapytaniem, o jaki lokal chodzi w uchwale? 

Przewodniczący RGR odczytał treść paragrafu 1 uchwały 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, 

gdzie: 

„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
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„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/459/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę lokalu użytkowego na czas oznaczony 10 lat oraz 

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

   12/6. przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Rusiec. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: Czy są pytania do projektu uchwały? 

Brak.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda: poddał pod głosowanie projekt uchwały, gdzie: 

„ZA” – 13 radnych Bieniek Radosław, Bogusławski Bogumił, Chwastowski Adam, Cywiński Andrzej, Dziedzic 

Robert, Foręc Wojciech, Kozieł Wojciech, Rabenda Rafał, Skrzydlewski Paweł, Szczepanik Józef, Szymczak Paweł, 

Wilczyński Jacek, Wlaźlak Mirosław  
„PRZECIW” – 0 radnych 

„WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU” – 0 radnych 

W związku z pozytywnym przegłosowaniem projektu uchwały, została podjęta  

UCHWAŁA Nr LXX/460/2023 

RADY GMINY RUSIEC 

 z dnia 14 czerwca 2023 roku 

w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Rusiec.                     

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/ 

 

Punkt 13. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach 

między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda W okresie od stycznia miałem okazję 

uczestniczyć w zebraniach walnych sprawozdawczych OSP z terenu Gminy Rusiec. 

Uczestniczyłem w obradach komisji stałych oraz wspólnych, które miałem przyjemność osobiście 

prowadzić. 

Uczestniczyłem w spotkaniach Komitetu Budowy Obwodnicy w Ruścu. 

Uczestniczyłem w spotkaniu z podmiotami zainteresowanymi praktyką lekarską w budynku 

Ośrodka Zdrowia w Ruścu. 

Brałem udział w proteście społecznym dotyczącym budowy obwodnicy w Ruścu a także 

uroczystościach gminnych i powiatowych obchodów święta OSP przy budynku GOK w Ruścu. 

Brałem udział w zebraniu sprawozdawczym Kraina Wielkiego Łuku Warty w miejscowości 

Osjaków 

 

Punkt 14. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji nt. działalności Komisji między sesjami. 

    Brak 

Punkt 15. Informacja Wójta Gminy Rusiec o podejmowanych działaniach między sesjami. 

Wójt GR Damian Szczytowski 

Przedstawię wykaz inwestycji na 2023r. 

rozbudowa sieci wodociągowej Zalasy – 92 tys. w budżecie Gminy. To inwestycja, która się ciągie 

trzeci rok. Mamy jeszcze do ustalenia dwie inwestycje z PKP. Już wszystko zbliża się ku końcowi i 

mam nadzieję, że te ustalenia z instytucjami PKP będą jak najszybciej, abyśmy mogli tą rozbudowę 

wodociągu wprowadzić w życie i zwiększyć dostawę wody na drugą stronę gminy, a więc Dęby 

Wolskie, Zalasy, aby mieszkańcy nie wydzwaniali, że mają braki o 20 -22. 
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Wykonanie dokumentacji projektowej sieci wodociągowej w miejscowości Pawłów – 12 tys. zł. 

Wykonanie dokumentacji projektowej sieci wodociągowej w miejsc. Wola Wiązowa i Prądzew – 

prawie 10 tys. zł. – ta dokumentacja została zakończona i oddana. 

Wykonanie dok.proj. pn. „Rozbudowa sieci wodociągowej przy drodze Rusiec – Maliniec” – to też 

jest wykonane i będziemy przechodzić do inwestycji. 

Zakup wodomierzy z odczytem radiowym – 76 tys. zł. – w pierwszej kolejności będziemy 

montować mieszkańcom, gdzie jest budowana kanalizacja i tam gdzie jest gęsta zabudowa. Ułatwi 

to inkasentowi odczytywanie i nie będzie musiał wchodzić na posesję. Będzie stał przed bramą i 

odczytywał licznik. Systematycznie wprowadzimy to w całej gminie. To są środki z budżetu 

własnego gminy, więc musimy racjonalnie do tego podchodzić. 

Przebudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w miejsc. Rusiec, czyli  z programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich – to co budujemy na ul. Dąbrowskiego, Wieluńskiej, Konopnickiej, 

Kościuszki. Ta inwestycja jest ku końcowi. Niestety dodatkowe awarie, które wychodziły w trakcie 

to nie jest wina firmy, która wykonuje. W niektórych miejscach ten azbest był tak słaby i pękał przy 

robionych odwiertach, gdy robione były nowe instalacje. 

Rozbudowa kanalizacji sanitarnej przy drodze gminnej Rusiec-Maliniec – ponad 10 tys. zł. – 

inwestycja zakończona. 

Dokumentacja na rozbudowę kanalizacji sanitarnej w Ruścu – ul. Wieluńska 14 tys. zł – to odcinek 

kanalizacji w kierunku Krasowej. 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Korablew – projekt 17 tys. zł. – jest podział działek pod 

poszerzenie pasa drogowego  - chciałem podziękować mieszkańcom, którzy zgodzili się na 

przekazanie kawałka ziemi na rzecz gminy, abyśmy mogli budować kolejny kawałek drogi 

asfaltowej. 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Kuźnica. Masa asfaltowa wykonana. Zostały pobocza. 

Koszt ponad 275 tys. zł. 

Przebudowa drogi gminnej w Ruścu, ul. Polna – koszt ponad 465 tys. zł.  Zostało zakończone. 

  Przebudowa drogi gminnej Rusiec – Dębina i Dąbrowa Rusiecka. Ponad dwa miliony 

dofinansowania z Polskiego Ładu. 

Dębina – do wsi doprowadzona droga asfaltowa, więc myślę, że mieszkańcy w końcu doczekali się. 

Jeśli chodzi o niedokończony kawałek drogi na Dąbrowę Rusiecką – tzw. Kamionna – jest zlecenie 

wykonania kawałka drogi, którą musimy ewentualnie odkupić. Musimy zrobić wycenę. Trwają 

procedury. Jak będziemy właścicielami tego kawałka ziemi, to poszerzymy drogę i zlecony zostanie 

dalsza kontynuacja projektowa tej drogi, abyśmy mogli spiąć od drogi powiatowej do drogi krajowej 

w całość w asfalcie.  

Remont drogi gminnej – Kuźnica – Prądzew – I etap -Jastrzębice – Antonina – dofinansowanie z 

Polskiego Ładu ponad 4 175 000,00zł. Zgodnie z umową początek września to zakończenie prac, ale 

myślę, że dużo wcześniej się firma wyrobi, bo brakuje tylko poboczy, bynajmniej na drodze Rusiec-

Kuźnica i Jastrzębice-Antonina. Na Prądzewie troszkę więcej jest prac. 

Remont drogi w miejscowości Prądzew 370m. Złożony wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. Czekamy na decyzję. Koszt, zgodnie z kosztorysem ponad 600 tys. zł. Jest tam szeroko, 

dlatego te kwoty takie duże. 

Remont drogi powiatowej – ul. Dąbrowskiego i w Woli Wiązowej – dofinansowanie z Polskiego 

ładu na te inwestycje. Obie te inwestycje wyniosą nas ponad 435 tys. zł. Zakończenie według umowy 

– koniec października. Droga powiatowa – robimy tutaj całość we własnym zakresie z budżetu 

gminy i z dofinansowania. Powiat nie zgodził się nawet na dołożenie do projektu. Uważam, że są to 

strategiczne drogi i razem z radnymi podjęliśmy dobrą decyzję.  

Na ul. Dąbrowskiego – prawie 1,5km. 

Wola Wiązowa – ponad 800m – przez całe centrum będzie zrealizowana nawierzchnia. 

Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi gminnej w Nowej Woli – 16 tys. zł. Projekt oddany. 

Złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego. Czekamy na odpowiedź w jakiej kwocie będzie 

dofinansowanie. Szacowany koszt tego odcinka drogi to ponad 400 tys. zł. To 240 m, ale koszt drogi 
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spowodowany tym, że jest tam duże obciążenie samochodów do firmy. Droga jest na podwójnej 

konstrukcji. 

Przebudowa drogi wewnętrznej Bolesławów 22 tys. zł. 

Przebudowa drogi wewnętrznej Krasowa 450 tys. zł. – złożony wniosek do gminy Bełchatów. 450 m 

będzie w tym roku realizowane. 

Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi wewnętrznej w miejscowości Rusiec ul. Kolejowa – 

30 tys. zł.  

Budowa budynku gospodarczego w Prądzewie – zakup blaszaka – 8 tys. zł. 

Budowa instalacji zalicznikowej Korablew 14 tys. zł. 

Budowa instalacji zalicznikowej Prądzew – ponad 8 tys. zł. 

Robiony jest audyt i ptu do Ośrodka Zdrowia w Ruścu i w Woli Wiązowej. 

Wybudowanie flagi przed urzędem gminy – 8 tys. zł. Będzie modernizowany parter urzędu – ok. 35 

tys. zł. 

Utwardzenie przed urzędem i z tyłu za budynkiem – ponad 80 tys. zł.  

Budowa przedszkola – 10 200 000,00zł. 

Realizowane są w szkole – adaptacja łazienek na potrzeby dzieci niepełnosprawnych – 26 tys. zł. 

Adaptacja pomieszczeń na potrzeby si – ponad 8 tys. zł. 

Adaptacja pomieszczeń na potrzeby Sali terapii ręki – 7 tys. zł. 

Sala logopedyczna – ok. 3,5 tys. zł. 

Robimy dokumentację projektową na przebudowę przyłącza kanalizacji deszczowej na ul. 

Wieluńskiej – za budynkiem urzędu – przy każdej większej ulewie woda dostaje się do urzędu 

zarówno z tyłu, jak i z przodu. Chcemy temu zapobiec i wybudować nowe odwodnienie, które jest w 

trakcie projektowania i ZGK to wykona. 

Mamy zabezpieczone pieniądze na zakup mini traktora wraz z oprzyrządowaniem, przeznaczonym 

do zamiatania miejsc gromadzenia odpadów – kwota 100 tys. zł.  Zapytanie ogłoszone. 

Do tego traktora będzie zakupiona zamiatarka co ułatwi pracę. 

Zakupimy samochód osobowo-dostawczy – 45 tys. zł. do prac porządkowych. 

Odnawialne źródła energii 4 197 000, 21 czerwca otwarcie przetargu. 

Robimy projekt na potrzeby wolnostojących lamp oświetlenia ulicznego – 63 tys. zł.  

Dofinansowanie 240 800,00zł, ok. 60 tys. zł. Gmina Rusiec. Projekt – 40 tys. zł + geodeta – 40 tys. 

zł. 

Wykonanie instalacji projektowej 21 tys. zł. – wymiana źródła ciepła. 

Droga powiatowa Rusiec – Jastrzębice – ok. 3 km – 146 tys. zł. dofinansowanie. Projekt ma być 

oddany w październiku. Szacowana całość – 8 mln zł. 

My jako gmina, ani powiat nie mamy takich funduszy. Chyba, ze wspólnie otrzymamy 

dofinansowanie. Po za tym najpierw musimy wykonać kanalizację. Mamy nadzieję, że na przyszły 

rok ten I etap, ok. 1 km – 800 m uda się wykonać na ul. Mickiewicza. 

Dofinansowanie zakupu samochodu służbowego do Posterunku Policji – 75 tys. zł przekażemy. 

Wstępnie zabezpieczonych było 65 tys. zł. Komendant posterunku nie pozyskał funduszy i z innego 

samorządu. Komenda Główna Policji dołożyła 35 tys. zł.  

Z powiatu otrzymaliśmy na modernizację budynku OSP w Woli Wiązowej. Wkład własny gminy to 

60 tys. zł. 

Dokumentacja na przebudowę drogi wewnętrznej w miejscowości Leśniaki w stronę Bednarzy – ok. 

23 tys. zł.  

Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi wewnętrznej Pawłów Mały – 23 tys. zł. 

Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Jastrzębice – przez wieś – 35 tys. zł.  

Zmodernizować pomieszczenia w GOK. 
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Dokumentacja w miejscowości Żary – droga częściowo nie znajdzie się w pasie drogi i ta 

dokumentacja będzie kosztowała ok. 100 tys. zł, wchodzą tu odszkodowania. Ten projekt będzie 

robiony minimum rok, więc też trafi do WPF. 

Droższy projekt – przebudowa drogi Antonina – od DK74 do świetlicy – 200 tys. zł. – kosztorys – tu 

również działki są w prywatnych działkach. Minimum rok czasu będzie trwał  i to też będzie ujęte w 

WPF. 

Musimy wykonać odwodnienie na ul. Polnej w stronę rzeki – ok. 16 tys. zł. 

Utwardzenie poboczy w miejscowości Nowa Wola – to też będzie w tym roku wykonane – koszt ok. 

200 tys. zł. – odcinek drogi ok. 2,5km z jednej strony. 

Złożenie wniosku o przyłącze energetyczne w miejscowości Zalasy do działki gminnej. 

Jeden kawałek drogi wewnętrznej w Dąbrowie Rusieckiej – złożony wniosek do gminy Bełchatów – 

ok. 200 tys. zł. – tzw. Wygoda i projekt drogi w miejsc. Wincentów. 

Robimy te projekty z tego względu, że jak będą kolejne dofinansowania to chciałbym być 

przygotowany abyśmy mieli drogi w formie przebudowy a nie remontów, aby nasze wskaźniki 

pokazywały, ze idziemy w jeszcze lepszym kierunku. 

Bo w formie remontu- remonty zaniżają wskaźniki. 

Bank Żywności – to nie wina gminy, że nie ma jeszcze. Było kilka postępowań ogłoszonych, ale nie 

było wykonawców do przetwarzania żywności. Wiele razy nie była umowa podpisana. 

Prawdopodobnie będą pod koniec lipca. 

To tyle jeśli chodzi o realizację planów na przyszłość. Jak będą fundusze w budżecie to będziemy 

realizować. Niektóre projekty są roczne, więc będą realizowane w pierwszej kolejności.  

Dziękuję. 

 

Punkt 16. Informacja Wójta Gminy Rusiec o wykonaniu zgłoszonych wniosków i interpelacji. 

 

Wójt GR Damian Szczytowski Na złożone wnioski zostały udzielone pisemne odpowiedzi. 

 

Punkt 17. Informacja z wykonania Uchwał Rady Gminy Rusiec.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, poinformował, iż materiały były dostarczone 

wraz z projektami uchwał.  

 

Punkt 18. Składanie interpelacji i wniosków na piśmie.  

Wnioski i interpelacje stanowią załącznik do protokołu. 

 

Punkt 19. Wolne wnioski i zapytania.  

Brak 

 

 

Punkt 20. Sprawy różne.  

Radny RGR Wojciech Kozieł wiem, ze czas szybko mija. Dochodzimy do końca kadencji. Jest to 

ostatnia sesja tak uroczysta w tej kadencji. Najprawdopodobniej nie spotkamy się w takim składzie w 

kolejnej, więc kilka słów z perspektywy radnego chciałbym powiedzieć.  

Na początku kadencji wójt przyjął sobie za punkt honoru postawienie przedszkola. I myśleliśmy, że 

to będzie jedyna inwestycja w tej kadencji a okazało się, że jednak nie. Okazuje się, że to kadencja 

minęła przede wszystkim na pozyskiwaniu środków zewnętrznych i się udało. Inwestycji idzie 

bardzo dużo. W każdym sołectwie się coś działo, na pewno była wykonana jakaś inwestycja. 

Pozyskanie środków to jedno, a wydawanie to drugie. I tu się zaczyna dopiero. Widać, że tak w 

pozyskiwaniu, jak i w wydawaniu tych środków wójt zdał egzamin. Dzieje się dużo w każdej 

miejscowości, ale chciałbym się skupić na swoim sołectwie, czyli Dąbrowie Rusieckiej. Wszystkie 

plany, jakie były, zamierzenia są wykonane. Może nawet trochę więcej. Mamy ponad 2 km dróg 
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asfaltowych, remontowane są szutrowe. Jest wyremontowana nasza remiza strażacka, dostosowana 

do obecnych czasów. Jest kupiony nowoczesny samochód ratowniczo-gaśniczy, który służy 

mieszkańcom, wyjeżdża na akcje i pomaga. Mało tego. Wójt dokłada do grantów sołeckich. Nasza 

pani sołtys pisze wnioski i tak się składa, że co roku otrzymuje te granty i zawsze troszeczkę brakuje 

i wójt zawsze z chęcią dokłada, nigdy nie odmawia. Będą remontowane lampy solarne, które są 

potrzebne, bo nie ma możliwości zamontowania lamp na słupach. O planach trudno mi mówić, ale 

jest kolejna droga, którą wójt obiecał. Myślę, że to będzie wykonane. Jest zakupiony stół tenisowy, 

będzie doposażony plac zabaw. W ostatnim czasie nawiedziły nas podtopienia lokalne i tu wójt stanął 

na wysokości zadania, bo wykonując telefon nie ważne, czy w nocy, czy w dzień, przyjeżdżał na 

każde wezwanie za parę minut. Po ustaleniach i szybkich decyzjach zostały jednak zminimalizowane 

te straty dla ludzi. Weszły odpowiednie służby i zrobiły co trzeba. Wójt w tak młodym wieku, w 

pierwszej kadencji, gdzie trzeba naprawdę dużo się nauczyć. Może ktoś nie wie, ale to są wielkie dni 

i miesiące nauki. Myślę, że zdał egzamin. W imieniu swoim i mieszkańców, pani sołtys i organizacji 

działających na terenie naszej miejscowości, chciałbym bardzo wójtowi podziękować i oczywiście 

prosić o więcej. Nie mówię o sprawach wyssanych z palca, mówię o faktach, które są namacalne i 

służą mieszkańcom. Bo ja nie jestem człowiekiem, żeby się komuś przypodobać. Jak trzeba, to trzeba 

pochwalić. A jak trzeba pogrozić palcem, to się pogrozi. I swojego zdania też się nie boję wyrazić. 

Trzeba podziękować pracownikom gminy, kolegom i koleżankom radnym, bo też zrobili kawał 

dobrej roboty. Dyskusje były różne na komisjach i ostrzejsze i milsze i gorsze, ale zawsze 

dogadywaliśmy się, idzie to w dobrym kierunku i jeszcze raz dziękuję. 

 

Sołtys Ewa Kozieł chciałam podziękować wójtowi, pracownikom GOPS, GOK, ZGK za te lata. 

Chciałam życzyć na przyszłość, aby wśród nowych sołtysów i nam którzy zostali i nam się ta 

współpraca jeszcze lepiej układała. I prosimy o więcej od pana wójta. 

 

Wójt GR Damian Szczytowski pan radny bardzo pozytywnie mnie zaskoczył. Cieszę się bardzo, że 

zauważył że podszedłem do tej pracy bardzo profesjonalnie i robię wszystko żeby nam wszystkim 

mieszkańcom żyło się lepiej w naszej gminie i żebyśmy byli jak rodzina. Tak, jak było powiedziane, 

jest zrobione na każdym sołectwie. Ja nie patrzę, czy taki sołtys, czy taki radny, czy ktoś na mnie 

krzywo patrzy. W tym roku nie ma drogi zrobionej, ale będzie później, wiadomo jest jakaś kolejka, 

jakieś plany w budżecie są. To nie firma prywatna, że możemy sobie zmieniać co godzinę plany. 

Naprawdę pracownicy muszą dużo papierów przygotować do sesji. Z tym, co się tak bardzo 

zderzyłem, to papierologia w Urzędzie Gminy, ale kwestia przyzwyczajenia do wszystkiego. Też 

teraz podchodzę do tego spokojniej . Z cierpliwością i to też staram się przekazywać mieszkańcom, 

żeby nie denerwowali się jak przychodzą, że ma być już droga zrobiona, to nie tak prosto, czy też 

inne rzeczy, więc jeszcze raz dziękuję za dobre słowo. To też mnie motywuje do dalszej pracy na 

rzecz naszej gminy. Dziękuję 

Prezes Gminnego Zarządu OSP w Gminie Rusiec Wiesław Moszyński – w imieniu własnym jak i 

prezesów poszczególnych jednostek naszej gminny również chciałem złożyć gorące podziękowania 

za te 4 lata pracy wspólnej, za te dofinansowania naszych jednostek. Bo to nie były tylko te dwa 

samochody, które pojawiły się w ubiegłym roku, to był również samochód w Woli Wiązowej i ciągłe 

wydatki na stan bezpieczeństwa, gdzie pan wójt grosza nie szczędził. Jest to dla nas bardzo ważne. Z 

drugiej strony cieszymy się, że mamy czym wyjeżdżać i mamy w czym wyjeżdżać, bo wbrew 

pozorom możemy pomagać każdemu, ale nasze bezpieczeństwo też jest ważne. Jeżeli ludzie 

wyjeżdżający do różnego rodzaju zagrożenia nie będą się czuli bezpiecznie, będą się bali wyjeżdżać, 

będą bali się podejmować jakiekolwiek ryzyko. Dzięki tym pieniądzom jesteśmy w stanie zrobić 

wiele. Pan wójt nie szczędził również pieniędzy na wszelkiego rodzaju turnieje, które były 

organizowane i są organizowane dla dzieci, dla młodzieży, jak i dla osób dorosłych. Jest to również 

ważna rzecz i widzimy to, m.in. poprzez młodzieżową drużynę pożarniczą, gdzie  młodzi ludzie 

garną się i chcą pracować. Ostatnia nasza uroczystość – nadanie sztandaru, gdzie mamy możliwość 

zobaczyć na dzisiejszej uroczystej sesji, również spotkała się z wielką aprobatą pana wójta. Tak więc 

wielkie dzięki i jak zwykle prosimy o więcej. Dziękuję bardzo. 
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Punkt 21. Zakończenie obrad LXX Sesji Rady Gminy Rusiec.  

Przewodniczący Rady Gminy Rusiec, Rafał Rabenda, podziękował Radzie Gminy Rusiec, Wójtowi 

Gminy, Dyrektorom jednostek, sołtysom i pracownikom Urzędu Gminy za uczestnictwo                     

w obradach LXX Sesji Rady Gminy Rusiec i dokonał jej zamknięcia. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła:   

Monika Pawlak 
 

 

 

 


